
 1 

Protokół Nr LVIII 

z sesji Rady Powiatu w Kętrzynie 

23 marca 2023 roku, godz. 14:00 
 

 

Ustawowy skład Rady Powiatu w Kętrzynie stanowi 19 radnych, podczas rozpoczęcia obrad 

obecni wszyscy radni. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Obrady prowadziła 

Przewodnicząca Rady Powiatu w Kętrzynie Urszula Baraniecka.  

 

Ad. pkt 1 

OTWARCIE SESJI 

O godz. 14:00 Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka otworzyła LVIII sesję Rady Powiatu  

w VI kadencji powitała zebranych radnych i stwierdziła prawomocność obrad.   

 

Ad. pkt  2 

PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD 

Na wstępie Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia i poprosiła o zgłaszanie 

wniosków o jego zmianę. 

1. Otwarcie LVIII  sesji Rady Powiatu w Kętrzynie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad - zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmian. 

3. Sprawozdanie Starosty Kętrzyńskiego z prac Zarządu Powiatu w Kętrzynie w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu dotyczące złożonego 

sprawozdania. 

5.   Odpowiedzi na zadane zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacje, oświadczenia i wolne wnioski. 

8. Informacja o bieżącej sytuacji epidemicznej w powiecie kętrzyńskim.  
9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) określenia zadań Powiatu Kętrzyńskiego z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudniania osób niepełnosprawnych na które przeznacza się  środki  Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku; 

b) zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Kętrzyńskiego; 

c) zmiany Uchwały nr LIII/447/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 17 listopada 2022r.  
w sprawie przyjęcia  „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022-
2025”; 

d) organizacji z Gminą Miejską Kętrzyn pozaszkolnego punktu katechetycznego oraz udziału  
w kosztach jego funkcjonowania w roku szkolnym 2022/2023; 

e) złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego  
w II Liceum Ogólnokształcącym w Kętrzynie; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntów rolnych pozostających  
w trwałym zarządzie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. św. Jana Pawła II  
w Kętrzynie; 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035;  
h) podziału rezerwy celowej oraz zmian w budżecie powiatu na rok 2023; 
i) rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji 

wśród lokalnej społeczności; 



 2 

j) rozpatrzenia wniosku o zatrudnienie lekarzy okulistów w Kętrzynie w ramach Narodowego 
Funduszu Zdrowia. 

10. Informacja na temat bieżącej sytuacji kadrowej i relacji pracowniczych Powiatowego Urzędu Pracy 
w Kętrzynie. 

11. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Powiatu w dniu 23 lutego 2023 r. 
12. Zamknięcie LVIII sesji Rady Powiatu w Kętrzynie. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka poinformowała, że w związku z dyskusjami podczas 

jednego z posiedzeń komisji chce zaproponować, aby punkt 7., który obecnie brzmi „Informacje, 

oświadczenia, wolne wnioski” przenieść do punktu przed przyjęciem protokołu i zmienić jego 

brzmienie na „Informacje, oświadczenia, wolne wnioski i sprawy różne.” 

 

Starosta Michał Kochanowski złożył wniosek o zmianę porządku obrad poprzez dodanie dwóch 
projektów uchwał w punkcie 9.: 

k) w sprawie wysokości środków finansowych na Budżet Obywatelski Powiatu Kętrzyńskiego na 
2024 rok; 

l) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadania z zakresu administracji rządowej. 
 

Radny Krzysztof Tytman zapytał co ma przynieść zmiana zaproponowana przez Przewodniczącą  

i w jakim celu ma być dokonana.  

Przewodnicząca wyjaśniła, że dba o przebieg sesji zgodnie z przyjętym porządkiem, a może pojawić 

się sytuacja, w której mieszkańcy będą chcieli zabrać głos, w związku z czym głos zostanie udzielony  

w sprawach różnych.  

Radny Krzysztof Tytman powiedział, że ma wniosek przeciwny do powyższego.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek zgłoszony przez siebie tj. o przeniesienie 

punktu 7. do punktu przed przyjęciem protokołu z LVII sesji Rady Powiatu i zmianę jego brzmienia na 

„Informacje, oświadczenia, wolne wnioski i sprawy różne.” 

Wniosek został przyjęty głosami 16 „za” i 3 „przeciwnymi” 

 

Następnie Przewodnicząca zapytała czy radni nie zgłaszają sprzeciwu, aby poddać pod jedno 
głosowanie dodanie dwóch projektów uchwał do porządku obrad. 

Radni nie zgłosili sprzeciwu. 
 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek Starosty o zmianę porządku obrad poprzez 

dodanie dwóch projektów uchwał w punkcie 8.: 
k) w sprawie wysokości środków finansowych na Budżet Obywatelski Powiatu Kętrzyńskiego na 

2024 rok; 
l) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadania z zakresu administracji rządowej. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie głosami 19 „za”. 

 

Ad. pkt  3 

SPRAWOZDANIE STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO Z PRAC ZARZĄDU POWIATU  

W KĘTRZYNIE W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka poprosiła 

Starostę Michała Kochanowskiego o przedstawienie sprawozdania. 

 

Starosta poinformował, że sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w okresie od 23 lutego 2023 

r. do 23 marca 2023 r. radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik 
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nr 2 do protokołu. Następnie Starosta przedstawił najistotniejsze punkty sprawozdania: 

1) Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o najkorzystniejszej ofercie w postępowaniu  

o udzielenie zamówienia pt.: „Poprawa efektywności energetycznej budynków Starostwa 

Powiatowego i Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie wraz z adaptacją pomieszczeń" – 

postępowanie II. 

Najkorzystniejszą ofertę złożył wykonawca: TECHNIKAL Ernest Kalus, Kętrzyn z ceną 1.398.756,00 zł 

i okresem gwarancji wykonawczych 72 miesiące. Wobec powyższego Zarząd Powiatu przyjął w/w 

ofertę jako najkorzystniejszą i powierzył wykonawcy zamówienie  

do realizacji. 

2) Zarząd Powiatu zapoznał się z listą operacji informującą o kolejności przysługiwania pomocy na 
operacje typu “Budowa lub modernizacja dróg lokalnych” w ramach działania „Podstawowe usługi 
i odnowa wsi na obszarach wiejskich”, poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z 
tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym 
inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii” objętego Programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, dla naboru trwającego od 17 października do 16 grudnia 
2022 roku. 
 

W wyniku ogłoszonego naboru na operacje typu “Budowa lub modernizacja dróg lokalnych” do 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego wpłynęło 70 wniosków o 
przyznanie pomocy, na łączną wnioskowaną kwotę pomocy 128 156 734,44 zł. 
 

Dostępny limit środków określony dla województwa warmińsko-mazurskiego dla tego typu 
operacji w ramach przedmiotowego naboru wynosi 97 802 281,40 zł. 
 

Powiat Kętrzyński otrzymał dofinansowanie w kwocie 947.618,00 zł na zadanie inwestycyjne pn. 

Przebudowa drogi powiatowej nr 3886N ulica Orzeszkowej w Korszach. Całkowity koszt zadania 

to 1.489.263,31 zł. 

3) Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o przekroczeniu kwoty podanej jako przeznaczanej na 

sfinansowanie zamówienia pt. „Poprawa bezpieczeństwa drogowego poprzez przebudowę dróg 

powiatowych i obiektu mostowego na terenie gminy i miasta Reszel” – postępowanie III”. 

Oferta przekracza kwotę jaką Zamawiający zadeklarował na realizację zamówienia,  

tj. 8 000 000 zł brutto.  

Biorąc pod uwagę brak możliwości zwiększenia kwoty na sfinansowanie zamówienia, Zarząd 

Powiatu zadecydował o jego unieważnieniu oraz ponownym ogłoszeniu postępowania  

o udzielenie  zamówienia pn.: „Poprawa bezpieczeństwa drogowego poprzez przebudowę dróg 

powiatowych i obiektu mostowego na terenie gminy i miasta Reszel" - postępowanie IV  w trybie 

podstawowym z możliwością negocjacji. 

4) W związku z ogłoszeniem II naboru wniosków o udzielenie dotacji na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym  

do rejestru zabytków usytuowanych na terenie Powiatu Kętrzyńskiego na rok 2023, wpłynął 

wniosek Parafii Prawosławnej p.w. Narodzenia Najświętszej Marii Panny w Kętrzynie.  

 

Zarząd Powiatu podjął decyzję o zgłoszeniu w/w wniosku do dofinansowania w ramach 
ogłoszonego Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 
 

Zakres prac, które mają być objęte dotacją to: 
1. Konserwacja i restauracja fresków Jerzego Nowosielskiego,  
2. Bieżąca konserwacja stolarki okiennej.  

        Zarząd Powiatu zatwierdził wynik postępowania na zakup energii elektrycznej dla Powiatu 

Kętrzyńskiego na lata 2023-2025. 

 

Postępowanie było prowadzone przez spółkę Voltra Sp. z o.o. w trybie przetargu 
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nieograniczonego pn.: „Przetarg nieograniczony na dostawę energii elektrycznej – Grupa 

Zakupowa nr 79/2022 Voltra”. 

• W I części zamówienia (dostawa energii w roku 2023) - nie złożono żadnej oferty – 

unieważnienie na podstawie przepisów ustawy Pzp. 

 

• II część zamówienia (dostawa energii w roku 2024) - w ramach postępowania wpłynęły 3 

oferty: 

1) Enea S.A, Poznań 

2) PGE Obrót S.A., Rzeszów 

3) TAURON Sprzedaż Sp. z o.o., Kraków 

 

Oferta złożona przez Enea S.A, otrzymała najwyższą ilość punktów, a tym samym uznano ją 

jako najkorzystniejszą.  

 

Cena za energię elektryczną wynosi 0,9367 zł netto/kWh. 

 

• III część zamówienia (dostawa energii w roku 2025) - ramach postępowania wpłynęły  

3 oferty: 

1) PGE Obrót S.A., Rzeszów 

2) TAURON Sprzedaż Sp. z o.o., Kraków 

3) ENTRADE Sp. z o.o., Jawczyce 

 

Oferta złożona przez TAURON Sprzedaż Sp. z o.o., Kraków otrzymała najwyższą ilość punktów, 

a tym samym uznano ją jako najkorzystniejszą. 

 

Cena za energię elektryczną wynosi 1,0760 zł netto/kWh. 

 
6) Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o podstawach do odrzucenia oferty oraz konieczności 

podjęcia innych decyzji w sprawie postępowania o udzielenie zamówienia  
pt.: „Przebudowa i modernizacja budynków placówek oświatowych na terenie powiatu 
kętrzyńskiego”. 
Najkorzystniejsza oferta firmy Res Energy BGW Sp. z o.o. Sp. k. z Olsztyna, opiewająca na kwotę 1 
448 915,40 zł przekracza zabezpieczoną w budżecie wysokość środków przeznaczonych  na 
realizację przedmiotowego zadania, tj. 1.200.000 zł.  
 

Wobec powyższego Zarząd Powiatu zadecydował o unieważnieniu postępowania i ogłoszeniu 
kolejnego na realizację zadania pt.: „Przebudowa i modernizacja budynków placówek 
oświatowych na terenie powiatu kętrzyńskiego”. 
 

7) Zarząd Powiatu w drodze podjętych uchwał powierzył pomocnicze działania zakupowe oraz 
udzielił pełnomocnictwa Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego do wykonania 
pomocniczych działań zakupowych wspierających Powiat Kętrzyński w organizacji postępowań o 
udzielenie zamówienia pt.: 
➢ „Przebudowa i modernizacja budynków placówek oświatowych na terenie powiatu 

kętrzyńskiego” – postępowanie II, 
➢ „Przebudowa drogi powiatowej nr 1592N na odcinku Barciany - Pastwiska - etap IV”, 
➢ „Poprawa bezpieczeństwa drogowego poprzez przebudowę dróg powiatowych i obiektu 

mostowego na terenie gminy i miasta Reszel” – postępowanie IV, 
➢ „Przebudowa drogi powiatowej nr 1711N na odcinku Mołtajny - Asuny - Święty Kamień”. 

 
8) Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o wykonaniu budżetu Powiatu Kętrzyńskiego  

za styczeń 2023 r., z której wynika, że DOCHODY wykonano w kwocie 12 665 551,54 zł,  
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co stanowi 10,85% planu, natomiast WYDATKI w kwocie 6 011 442,37 zł, tj. na poziomie 4,35% 
planu. 
 

9) Zarząd Powiatu zapoznał się z protokołami z weryfikacji przedstawionych rozliczeń  

dot. udzielonych dotacji ze środków Powiatu w roku 2022: 
 

a) Gminie Korsze – na powierzenie prowadzenia zadania publicznego z zakresu zarządzania 

drogami powiatowymi w granicach administracyjnych miasta Korsze za II półrocze 2022 r. 
 

 Przyznana dotacja w kwocie 120.000 zł została wykorzystana przez dotowanego w całości. 

 

b) Szpitalowi Powiatowemu w Kętrzynie – na dofinansowanie „Przebudowy Bloku Operacyjnego 

oraz modernizacji z przebudową Oddziału Chirurgii Ogólnej w Szpitalu Powiatowym w 

Kętrzynie w formule: Zaprojektuj, wybuduj, wyposaż”.  
 

 Udzielona dotacja w kwocie 2.216.941,15 zł została wykorzystana przez dotowanego  

w wysokości 2.203.772,52 zł. Środki jako nadwyżka w budżecie wynoszą 13.168,63 zł. 

 

c) Mazurskiemu Stowarzyszeniu Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Kętrzynie – na 

dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Kętrzynie (rozliczenie  

z wydatkowania udzielonej dotacji podmiotowej za III oraz IV kwartał 2022 r.) 
 

Przyznana dotacja w kwocie 115.093 zł została wykorzystana przez dotowanego w całości. 

10) Zarząd Powiatu na bieżąco monitorował działalność finansową Szpitala Powiatowego  

w Kętrzynie oraz przebieg prac związanych z budową bloku operacyjnego w ramach projektu 

pn.: „Przebudowa bloku operacyjnego w Szpitalu Powiatowym w Kętrzynie”. 

 
11) Zarząd Powiatu w drodze uchwały nr 1321/2023 przyznał i ustalił wysokości stypendiów za 

wysokie wyniki w nauce. 
 

Zgodnie z podjętą uchwałą stypendia za I semestr nauki w roku szkolnym 2022/2023 zostaną 
przyznane na okres 5 miesięcy, tj. od lutego do czerwca 2023 roku w następującej wysokości: 

 

Kwota Liczba uczniów Średnia ocen Do wypłaty (mies.) Do wypłaty (5 m-cy) 

80 zł 50 4,50 - 4,99 4 000 zł 
20 000 zł 

100 zł 151 5,00 – 5,49 15 100 zł 
75 500 zł 

150 zł 36 5,50 - 5,99 5 400 zł 
27 000 zł 

200 zł 1 6 200 zł 
1 000 zł 

SUMA 238 - 24 700 zł 
123 500 zł 

 

12) Zarząd Powiatu w drodze uchwały nr 1324/2023 rozstrzygnął Otwarty Konkurs Ofert na 

realizację zadań publicznych Powiatu Kętrzyńskiego w 2023 roku. 

 

W ramach Otwartego Konkursu Ofert do Starostwa Powiatowego w Kętrzynie wpłynęło  
56 ofert na realizację zadań publicznych.  
 

W etapie I – formalnym, Komisja Konkursowa odrzuciła 4 oferty, które nie spełniły wymogów 
formalnych. Po rozpatrzeniu ofert w etapie II – Komisja Konkursowa merytorycznie zaopiniowała 
50 ofert pozytywnie i 2 negatywnie (tj. zadania nie spełniły wymogu wartości punktowej oceny 
merytorycznej, gdyż potrzebnych do zaakceptowania było co najmniej 12 punktów).  
 

W drodze podjętej uchwały środki finansowe zostały rozdysponowane w następujący sposób: 
a) 6  ofert w zakresie działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym na łączną kwotę  

15 000,00 zł; 
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b) 20 ofert w ramach wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, turystyki  

i krajoznawstwa na łączną kwotę 35 000,00 zł; 

c) 15 ofert w ramach zadania kultura i sztuka, ochrona dóbr kultury, tradycji  oraz 

dziedzictwa narodowego na łączną kwotę 30 000,00 zł; 

d) 9 ofert dla zadań wspierających ochronę i promocję zdrowia na łączna kwotę  

20 000,00 zł. 
 

Szczegółowe informacje dotyczące rozstrzygnięcia Otwartego Konkurs Ofert na realizację zadań 
publicznych Powiatu Kętrzyńskiego w 2023 roku dostępne są w stronie Biuletynu Informacji 
Publicznej Starostwa Powiatowego w Kętrzynie. 
 

13) Zarząd Powiatu analizował temat dotyczący podjęcia wspólnej inicjatywy lokalnych samorządów  
i partii politycznych, mającej na celu utworzenie jednostki wojskowej na terenie Powiatu 
Kętrzyńskiego. Zapoznano się z pozytywnymi opiniami w tej kwestii burmistrzów i wójtów gmin  
z terenu powiatu kętrzyńskiego, jak również przedstawicieli  lokalnych struktur partii politycznych. 

14) Zarząd Powiatu zadecydował o wystąpieniu z prośbą do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego o 

wyrażenie zgody na realizację Programu „Opieka wytchnieniowa – edycja 2023” w Domu Pomocy 

Społecznej w Kętrzynie. 

15) Zarząd Powiatu zawarł porozumienie z Powiatem Makowskim, Powiatem Działdowskim  
i Powiatem Nidzickim w sprawie przyjęcia do realizacji przez Powiat Kętrzyński zadania 
publicznego z zakresu pomocy społecznej, polegającego na prowadzeniu domów dla matek  
z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży do 31.12.2023 r.  

16) Zarząd Powiatu w drodze uchwały nr 1323/2023 przyjął do realizacji program „Asystent osobisty 
osoby niepełnosprawnej” - edycja 2023. 

 

Zgodnie z podjętą uchwałą udzielono upoważnienia Pani Dorocie Siwickiej, Dyrektorowi 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie do dokonywania wszelkich czynności 
faktycznych i prawnych w zakresie realizacji resortowego Programu Ministra Rodziny  
i Polityki Społecznej „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej” – edycja 2023. 

17) Zarząd Powiatu zapoznał się z Oświadczeniem Pracowników Powiatowego Urzędu Pracy  
w Kętrzynie wystosowanym w związku z dużym zainteresowaniem mediów, mieszkańców 
Kętrzyna oraz portalu Info-Ketrzyn-24 losami jednostki. 

18) Zarząd Powiatu zapoznał się z pismem Posła na Sejm RP Jacka Protasa, który zwrócił się  
z prośbą do Starosty o odniesienie się do zarzutów części pracowników Powiatowego Urzędu 
Pracy w Kętrzynie wobec dyrektora i zastępcy dyrektora jednostki. 

19) Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o złożeniu wniosku do Marszałka Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego o dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych kosztów tworzenia i działania Zakładu Aktywności Zawodowej  
w Kętrzynie.  

 

Całkowity koszt utworzenia i działania ZAZ został oszacowany na kwotę 9.176.076,29 zł, 
wnioskowana kwota dofinansowania wynosi 2.494.815,00 zł, natomiast wkład własny Powiatu 
to 6.622.992,07 zł.  

20) Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o zakończonych odbiorach techniczno-sanitarnych 
nowej pracowni RTG w Zespole Opieki Zdrowotnej w Reszlu.  

 

ZOZ realizuje projekt pn.: "Rozwój specjalistycznych usług medycznych kierowanych do osób 
starszych poprzez doposażenie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu w nowoczesny sprzęt  i 
aparaturę medyczną" współfinansowany z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. 

21) W celu realizacji uchwał Rady Powiatu w Kętrzynie, podjętych na poprzedniej sesji, Zarząd 
Powiatu podjął czynności formalno-prawne: 

• w ramach nadzoru wymagane przepisami uchwały zostały przesłane Wojewodzie 

Warmińsko-Mazurskiemu oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie Zespół 

Zamiejscowy w Elblągu, 

Brak jest rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody oraz uchwał Kolegium RIO w Olsztynie, 
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stwierdzających nieważność uchwał Rady Powiatu. 
 

• wymagane przepisami, uchwały zostały przesłane do Dziennika Urzędowego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego, celem publikacji. 

 

Starosta Michał Kochanowski poinformował, że chce odnieść się do wypowiedzi z poprzedniej 

sesji, która dotyczyła interpelacji radnego, która wskazywała na rozliczenie godzin pracy Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie. Starosta dodał, że interpelacja była medialnie komentowana, 

a odpowiedź została udzielona w ustawowym terminie i jest opublikowana w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Starosta powiedział, że być może nie wszyscy zapoznali się z odpowiedzią na interpelację, 

więc chciałby przedstawić kilka faktów. Starosta poinformował, że w tej kadencji przyjął taki styl pracy, 

że na forum różnych gremiów decyzyjnych multiplikujemy zadania, ponieważ samo napisanie wniosku 

lub aktywność Starosty nie zawsze wystarcza, w związku z czym współpracuje w dyrektorami jednostek  

i prosi o wsparcie różnych inicjatyw Powiatu, abyśmy mogli cieszyć się wspólnie sukcesami np. 

inwestycyjnymi. Starosta poinformował, że Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy jadąc w delegacje 

służbowe w sprawach powiatowych często wyjeżdża o 5 rano i wraca w późnych godzinach, ale nie 

pobiera wynagrodzenia za godziny nadliczbowe. Starosta poinformował, że w 2018 roku godzin 

nadliczbowych Dyrektora w związku z wyjazdami służbowymi było 14, w 2019 roku - 42, w 2020 roku – 

49, w 2021 roku – 28, w 2022 roku – 42. Starosta wyjaśnił, że był świadkiem wielu z wyjazdów 

Dyrektora i słyszał jak odbierał telefony, wydawał polecenia, decydował o przelewach i innych 

sprawach należących do kompetencji kierownika, ponieważ nawet podczas nieobecności nie jest 

zwolniony z wykonywania swoich obowiązków. Starosta powiedział, że radny Piotr Węglarski w swoich 

wypowiedziach podkreśla dbałość o środki publiczne, w związku z czym chce zapewnić, że nie 

wypłacono żadnej dodatkowej złotówki. Starosta powiedział, że Polska potrzebowała i potrzebuje 

ludzi, którzy przyjrzą się wydatkowaniu środków publicznych i w przyszłości pewnie takie osoby 

również będą miały dużo pracy. Starosta dodał, że między dyrektorem i starostą czyli pracownikiem  

i pracodawcą była taka umowa, że pracujemy na rzecz powiatu w różnych obszarach, multiplikujemy te 

aktywności, aby działać skutecznie. Starosta powiedział, że pytania radnego Piotra Węglarskiego 

dotyczące wypłacanych środków powinno zostać skierowane do sejmiku województwa warmińsko-

mazurskiego, ponieważ to tam wypłacane są diety radnych, a poza tym Dyrektor Powiatowego Urzędu 

Pracy będąc na urlopie wielokrotnie prowadził rozmowy dotyczące programów realizowanych przez 

Powiat. 

 

 Przewodnicząca zarządziła 10 minutową przerwę w związku z problemami technicznymi 

dotyczącymi transmisji on-line.  

 

 Po wznowieniu obrad Przewodnicząca przeszła do punktu 4. Porządku obrad. 

 

Ad. pkt 4 

ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU POWIATU 

Radny Jarosław Pieniak odnosząc się do inwestycji drogowej i mostowej w Reszlu zapytał, co 

wydarzy się, gdy w kolejnym postępowaniu cena oferty kolejny raz będzie przewyższała kwotę 

zabezpieczoną w budżecie na te zadanie. Następnie radny zapytał czy są już wyliczenia dotyczące 

procentowego wzrostu cen zakupu energii elektrycznej. Kolejno radny poprosił o rozszerzenie 

informacji na temat podjęcia inicjatywy lokalnych samorządów i partii politycznych w celu utworzenia 

jednostki wojskowej. 

Radny Piotr Węglarski przypomniał, że na ostatniej sesji były przedstawione dwa oświadczenia 

pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie i zapytał czy wpłynęło kolejne oświadczenie  
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i czego dotyczy, ponieważ radni nie otrzymali takiej informacji. Następnie radny odniósł się do 

wspomnianej przez Starostę interpelacji złożonej przez radnego na poprzedniej sesji i stwierdził, że nie 

usłyszał w wypowiedzi Starosty nic co dotyczyłoby sensu tej interpelacji. Radny przypomniał, że 

złożona przez niego interpelacja dotyczyła tego, czy jedna osoba może być w tym samym czasie  

w dwóch miejscach i zostało to przedstawione w załączonych dokumentach.  

 Przewodnicząca Urszula Baraniecka poprosiła o przybliżenie informacji na temat cen energii 

elektrycznej w odniesieniu do kosztów ponoszonych kilka miesięcy wcześniej. Następnie 

Przewodnicząca poprosiła o informacje na temat obecnego stanu prac przebudowy bloku 

operacyjnego w Szpitalu Powiatowym w Kętrzynie i terminu zakończenia inwestycji. 

 

Ad. pkt 5 

ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU POWIATU 

  Starosta Michał Kochanowski odpowiadając radnemu Piotrowi Węglarskiemu poinformował, 

że nie przypomina sobie pytania dotyczącego przebywania Dyrektora PUP w dwóch miejscach na raz,  

a w udzielonej odpowiedzi przekazano informację, że Dyrektor pobierał wynagrodzenie za 8 godzin 

pracy, nie otrzymywał diet pracowniczych i nie otrzymywał zwrotu kosztów delegacji służbowych. 

Starosta dodał, że chciał tylko zasygnalizować, że będąc w delegacji służbowej można jednocześnie 

wykonywać obowiązki dyrektora wydając polecenia lub pracując ponad 8 godzin, a delegacje nie były 

rozpisywane ponad czas pracy, aby nie były wypłacane środki za godziny nadliczbowe. Następnie 

Starosta powiedział, że otrzymał informację, iż oświadczenie pracowników Powiatowego Urzędu Pracy 

w Kętrzynie zostało przesłane radnym, ale za chwilę je przedstawi. Starosta dodał, że do dzisiejszego 

porządku obrad zaproponował punkt dotyczący sytuacji kadrowej w Powiatowym Urzędzie Pracy  

w Kętrzynie i w tym punkcie oświadczenie zostanie odczytane. Starosta poinformował, że otrzymał 

oświadczenie o tym, że pracownicy nie chcą uczestniczyć w dzisiejszej sesji i wczoraj rano przesłał 

drugie pismo, w którym nie zgadza się z tezami przedstawionymi przez Związek Zawodowy. Starosta 

poinformował, że wysłał członkom Związku pismo z zaproszeniem do spotkania i rozmowy na temat 

tez, które przedstawili ale w odpowiedzi otrzymał oświadczenie, że Związek nie chce rozmawiać ze 

Starostą i utracił do niego zaufanie. Starosta powiedział, że jeżeli Związek uzurpuje sobie prawo do 

decydowania o tym jak funkcjonuje jednostka, a tym pismem uzurpuje sobie również prawo do 

decydowania jak ma funkcjonować Powiat to nie ma na to zgody. Starosta dodał, że nie ma pozytywnej 

reakcji na rozmowę podczas sesji, a także na spotkanie przedstawicieli Związku ze Starostą, więc 

można zastanawiać się o co tak naprawdę chodzi.  

 Następnie Starosta odpowiedział na pytanie Przewodniczącej i poinformował, że dotacja  

w wysokości 14 000 000 zł  na budowę bloku operacyjnego obecnie jest zaangażowana na poziomie 

3 000 000 zł, czyli opłacane są na bieżąco wykonane prace i prawdopodobnie umowa będzie 

aneksowana ze względu na przedłużenie terminu zakończenia prac, co wynika z opóźnienia dostawy 

sprzętu i materiałów.  

 Starosta odnosząc się do pytań radnego Jarosława Pieniaka wyjaśnił, że dzisiaj otrzymał 

wspólne stanowisko Platformy Obywatelskiej, Polskiego Stronnictwa Ludowego, Sojuszu Lewicy 

Demokratycznej i Solidarnej Polski o poparciu inicjatywy utworzenia jednostki wojskowej w powiecie 

kętrzyńskim. Starosta dodał, że chce się spotkać z przedstawicielami tych partii politycznych oraz 

przedstawicielami samorządu terytorialnego, aby wypracować wspólne stanowisko, które zostanie 

przesłane do Ministerstwa Obrony Narodowej. Następnie Starosta powiedział, że odbyło się już trzecie 

postępowanie na dostawę energii elektrycznej, które zostało rozstrzygnięte i podpisano umowę. 

Starosta wyjaśnił, że w pierwszym postępowaniu oferty zostały odrzucone ze względu na błędy 

formalne, w drugim postępowaniu nie wpłynęła żadna oferta, po czym firma Voltra zaproponowała 

postępowanie z wolnej ręki, co zakończyło się tym, że kwota za 1 kVh była w okolicy 2 zł i uznaliśmy, że 

jest to zbyt wysoka cena, natomiast w trzecim postępowaniu otrzymaliśmy następujące ceny na 2024 
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rok – 93 gr. za 1 kVh, a na 2025 rok – 1,07 zł na kVh.  

 Starosta poinformował, że zadanie pn. „Poprawa bezpieczeństwa drogowego poprzez 

przebudowę dróg powiatowych i obiektu mostowego na terenie gminy i miasta Reszel”   będzie 

finansowany z Banku Gospodarstwa Krajowego w ramach Programu Inwestycji Strategicznych  

i poprzednim postępowaniu, gdy okazało się, że kwota jest wyższa niż dofinansowanie to mieliśmy do 

wyboru znalezienie w budżecie potrzebnej kwoty 1 500 000 zł lub złożenie wniosku o zmianę zakresu 

tj. zejście z niektórych elementów zawartych we wniosku i ponowne ogłoszenie postępowania, ale  

z praktyki wynika, że otrzymanie zgody na zmianę zakresu trwa ok. miesiąca, a 14 marca mijał termin 

na ogłoszenie postępowania. 

 

Ad. pkt 6 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

 Radny Jarosław Pieniak odczytał interpelację dotyczącą wykonania naprawy poboczy drogi 

1610N na odcinku od Reszla do miejscowości Klewno. Radny wyjaśnił, że w Klewnie funkcjonuje kilka 

kopalni kruszywa naturalnego, których urobek przewożony jest wielotonowymi samochodami 

ciężarowymi, co powoduje uszkodzenie poboczy drogi podczas wymijania się samochodów 

przewożących żwir.  

 Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka odczytała interpelację dotyczącą ograniczenia 

prędkości jazdy na terenie miasta Kętrzyn do 40 km/h. Przewodnicząca w swojej interpelacji wniosła  

o przeprowadzenie kontrolnego badania hałasu w mieście, sporządzenie raportu o stanie nawierzchni 

drogowej w mieście oraz podjęcie wszelkich możliwych działań na rzecz przyspieszenia budowy 

obwodnicy miasta Kętrzyn. Przewodnicząca zwróciła się do Zarządu z prośbą o przygotowanie 

informacji o zaawansowaniu prac nad budową obwodnicy.  

 

 Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami udostępniane są w Biuletynie Informacji 

Publicznej Starostwa Powiatowego w Kętrzynie. 

 

Ad. pkt 7 

Informacja o bieżącej sytuacji epidemicznej w powiecie kętrzyńskim 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Baraniecka poinformowała, że informację przygotowała 

Pani Irmina Filipek, Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Kętrzynie (zał. nr 3). 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali sprawozdanie wraz z materiałami sesyjnymi  

i poprosiła o zadawanie dodatkowych pytań do przesłanej informacji.  

Radny Jarosław Pieniak powiedział, że sprawozdanie jest jasne i czytelne, ale chce zadać 

dodatkowe pytania. Radny wyjaśnił, że wiele osób choruje i ma na to wpływ zatrucie organizmu 

toksynami, a jest to związane z dużą ilością glifosatu w żywności. Radny zapytał czy sanepid prowadzi 

badania żywności na zawartość glifosatu. Radny dodał, że warto byłoby zrobić badania przesiewowe 

dzieci w placówkach powiatowych, aby sprawdzić czy są zatrute glifosatem. 

Dyrektor Irmina Filipek poinformowała, że w ubiegłym roku było przeprowadzane badanie na 

obecność pestycydów w jednej próbce warzyw z naszego powiatu i stwierdzono przekroczenie 

wartości innego pestycydu, w związku z czym wszczęto postępowanie wyjaśniające i wycofano 

produkty z obrotu, ale nie dotyczyło to konkretnie glifosatu.  

 Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że glifosat wlewa się już do gleby bez opamiętania, więc 

może warto byłoby przeprowadzić badania. Radny dodał, że glifosat używany jest w nadmiarze i może 

to mieć skutki, o których mówił radny Jarosław Pieniak.  

Dyrektor Irmina Filipek poinformowała, że w Polsce funkcjonuje Inspekcja Ochrony Roślin  

i Nasiennictwa, która zajmuje się takimi zastrzeżeniami. 
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Ad. pkt 8 

PODJĘCIE UCHWAŁ 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu posiedzenia,  
a mianowicie podjęcia przewidzianych w porządku obrad LVIII sesji Rady Powiatu uchwał w sprawach: 

 

a) określenia zadań Powiatu Kętrzyńskiego z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych na które przeznacza się  środki  Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 Radna Jarosław Pieniak poinformował, że podczas posiedzenia Komisji Budżetu złożył wniosek 
o zmianę załącznika do projektu uchwały, a mianowicie o przeniesienie 30 000 zł z zadania nr 6 do 
zadania nr 8. Radny wyjaśnił, że są to środki na zadania wykonywane przez Powiatowy Urząd Pracy  
w Kętrzynie, a w ostatnich dniach zgłosiły się osoby niepełnosprawne chcące podjąć staż, na co 
wcześniej nie zaplanowano środków.  
 Starosta poinformował, że podczas posiedzenia Komisji Budżetu taki wniosek faktycznie został 
przyjęty, a ponadto do takiej zmiany Dyrektor Dorota Siwicka uzyskała już pozytywną opinię Rady 
Społecznej. Następnie Starosta odczytał w całości wniosek Komisji Budżetu (zał. nr 4).  
 
 Przewodnicząca zapytała czy radni zgłaszają sprzeciw, aby zgłoszona poprawka została 
przegłosowana łącznie z projektem uchwały. 
 Radni nie zgłosili sprzeciwu.  
 
 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie określenia zadań Powiatu Kętrzyńskiego z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych na które przeznacza się  środki  Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku wraz z poprawką, który został podjęty 
jednogłośnie głosami 19 „za” i nosi numer LVIII/487/2023 (zał. nr 5). 

 

b) zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Kętrzyńskiego 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Kętrzyńskiego, który został podjęty jednogłośnie głosami 
19 „za” i nosi numer LVIII/488/2023 (zał. nr 6).  

 

c) zmiany Uchwały nr LIII/447/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 17 listopada 2022r.  
w sprawie przyjęcia  „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Kętrzyńskiego na lata 
2022-2025” 
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Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Starosta zgłosił poprawkę do §1 projektu uchwały i wyjaśnił, że po wysłaniu materiałów 
sesyjnych zmieniana w tym momencie uchwała została opublikowana w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Warmińsko – Mazurskiego, w związku z czym §1 należy zapisać w następujący sposób 
„zmienia się treść Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2022 – 2025 stanowiącego załącznik do 
uchwały nr LIII/447/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 17 listopada 2022 r. (Dz. Urz. Woj. Warm.-
Maz. Z 2023 r., poz. 1589).” 

Przewodnicząca zapytała czy radni zgłaszają sprzeciw, aby zgłoszona poprawka została 
przegłosowana łącznie z projektem uchwały. 
 Radni nie zgłosili sprzeciwu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie zmiany Uchwały nr LIII/447/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 17 listopada 2022r.  
w sprawie przyjęcia  „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022-2025” 
wraz z poprawką, który został podjęty jednogłośnie głosami 19 „za” i nosi numer LVIII/489/2023 (zał. 
nr 7).  

 
d) organizacji z Gminą Miejską Kętrzyn pozaszkolnego punktu katechetycznego oraz udziału  

w kosztach jego funkcjonowania w roku szkolnym 2022/2023 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie organizacji z Gminą Miejską Kętrzyn pozaszkolnego punktu katechetycznego oraz udziału  
w kosztach jego funkcjonowania w roku szkolnym 2022/2023, który został podjęty jednogłośnie 
głosami 19 „za” i nosi numer LVIII/490/2023 (zał. nr 8).  

 

e) złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego  
w II Liceum Ogólnokształcącym w Kętrzynie 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego  
w II Liceum Ogólnokształcącym w Kętrzynie, który został podjęty jednogłośnie głosami 19 „za” i nosi 
numer LVIII/491/2023 (zał. nr 9).  

 

f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntów rolnych pozostających  
w trwałym zarządzie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. św. Jana Pawła 
II w Kętrzynie 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntów rolnych pozostających 



 12 

w trwałym zarządzie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. św. Jana Pawła  

II w Kętrzynie, który został podjęty jednogłośnie głosami 19 „za” i nosi numer LVIII/492/2023 (zał. nr 

10). 

 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035, 

który został podjęty jednogłośnie głosami 19 „za” i nosi numer LVIII/493/2023 (zał. nr 11). 

 

h) podziału rezerwy celowej oraz zmian w budżecie powiatu na rok 2023 
  

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  

w sprawie podziału rezerwy celowej oraz zmian w budżecie powiatu na rok 2023, który został 

podjęty jednogłośnie głosami 19 „za” i nosi numer LVIII/494/2023 (zał. nr 12). 

 

i) rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji 
wśród lokalnej społeczności 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jarosław Podgórski poinformował, że 

komisja spotkała się w dniu 13 marca 2023 roku i dokonała analizy złożonej petycji. Przewodniczący 

wyjaśnił, że w toku postępowania komisja uznała za słuszne przychylenie się do przedmiotu petycji. 

Przewodniczący dodał, że jednocześnie komisja wnioskuje, aby Rada Powiatu w Kętrzynie zobowiązała 

Starostę do wywieszenia na tablicy ogłoszeń oraz opublikowania na stronie internetowej Starostwa 

Powiatowego w Kętrzynie informacji na temat obecnego stanu prawnego regulującego pośmiertne 

pobieranie narządów w celu ich przeszczepienia. 

 Radny Krzysztof Tytman powiedział, że raczej nikt nie ma wątpliwości co do tego, że sprawa 

jest bardzo ważna. Radny poinformował, że prawo w tej kwestii jest jednoznaczne i mówi, że każdy  

z nas jest dawcą do póki nie wyrazi jasno sprzeciwu, co można zrobić poprzez zgłoszenie swojej woli do 

Centralnego Rejestru Sprzeciwów, pisemne oświadczenie, które nosimy cały czas przy sobie lub ustne 

zgłoszenie swojej woli wobec dwóch świadków. Radny wyjaśnił, że w praktyce rozmawia się z rodziną  

i uzyskuje od nich zgodę na transplantację. Radny powiedział, że jeśli ktoś nie ma wyraźnych ideowych 

sprzeciwów to należałoby się poddać prawu polskiemu i zgadzać się z ustaleniami.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej 

transplantacji wśród lokalnej społeczności, który został podjęty jednogłośnie głosami 19 „za” i nosi 

numer LVIII/495/2023 (zał. nr 13). 

 

j) rozpatrzenia wniosku o zatrudnienie lekarzy okulistów w Kętrzynie w ramach Narodowego 
Funduszu Zdrowia 
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 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jarosław Podgórski poinformował, że 

komisja zajęła się wnioskiem na posiedzeniu w dniu 13 marca 2023 r., w toku postępowania ustaliła, że 

na terenie powiatu kętrzyńskiego obecnie nie ma gabinetu okulistycznego, który świadczyłby usługi  

w ramach umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia, co jest dużym utrudnieniem dla mieszkańców. 

Przewodniczący Jarosław Podgórski powiedział, że komisja uznała wniosek za zasadny i jednocześnie 

wnioskuje do Rady Powiatu, aby Zarząd skierował pismo do Narodowego Funduszu Zdrowia z prośbą  

o ogłoszenie kontraktu na świadczenie usług okulistycznych na terenie powiatu kętrzyńskiego. 

 Wnioskodawczyni Pani Zofia Lipska wyjaśniła, że reprezentuje mieszkańców powiatu, którzy 

proszą o zorganizowanie wizyt u okulisty na Narodowy Fundusz Zdrowia, ponieważ jeżeli emeryt opłaci 

wizytę prywatną to musi zakupić niezbędne leki i okulary bez ulg. Następnie Pani Zofia Lipska odczytała 

złożony wniosek (zał. nr 14). Następnie Pani Lipska odczytała prośbę o możliwość przyznania 

stypendiów studentom medycyny oraz danie mieszkania po ukończeniu przez studentów specjalizacji, 

przez co można pozyskać młodą kadrę medyczną.  

 Starosta Michał Kochanowski wyjaśnił, że po dzisiejszej sesji Zarząd Powiatu wystąpi do 

Narodowego Funduszu Zdrowia z wnioskiem o rozważenie możliwości ogłoszenia konkursu na 

świadczenie usług okulistycznych. Następnie Starosta poinformował, że trwa remont bloku 

operacyjnego i oddziału chirurgii ogólnej, a następnym krokiem jest plan na stworzenie Programu 

Funkcjonalno-Użytkowego i dobudowanie przy szpitalu dodatkowego obiektu, który będzie mógł 

pełnić funkcję poradni specjalistycznych. Odnosząc się do prośby odczytanej przez Panią Zofię Lipską, 

Starosta wyjaśnił, że Rada Powiatu kilka lat temu podjęła decyzję o wyremontowaniu internatu przy 

Powiatowym Centrum Edukacyjnym i pokoje są udostępniane lekarzom, którzy mają problem  

z mieszkaniem.  

 Obrady opuścił radny Łukasz Wiśniewski.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  

w sprawie rozpatrzenia wniosku o zatrudnienie lekarzy okulistów w Kętrzynie w ramach 

Narodowego Funduszu Zdrowia, który został podjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer 

LVIII/496/2023 (zał. nr 15). 

 

 

k) wysokości środków finansowych na Budżet Obywatelski Powiatu Kętrzyńskiego na 2024 rok 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  

w sprawie wysokości środków finansowych na Budżet Obywatelski Powiatu Kętrzyńskiego na 2024 

rok, który został podjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer LVIII/497/2023 (zał. nr 16). 

 

 

l) wyrażenia zgody na przyjęcie zadania z zakresu administracji rządowej 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadania z zakresu administracji rządowej, który został 
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podjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer LVIII/498/2023 (zał. nr 17). 

 

 

Po zamknięciu punktu 8. Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie wniosek  

o ogłoszenie przerwy, który został przyjęty głosami 14 „za” i 4 „przeciw”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 10 minut przerwy.  

 

Ad. pkt 9 

INFORMACJA NA TEMAT BIEŻĄCEJ SYTUACJI KADROWEJ I RELACJI PRACOWNICZYCH 

POWIATOWEGO URZĘDU PRACY W KĘTRZYNIE 

 Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Grzegorz Prokop podziękował, że w końcu może zabrać 

głos w sytuacji, jaka dzieje się wokół Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie. Dyrektor poinformował, 

że w sprawach kadrowych nic się nie dzieje, ponieważ obecnie pracuje 36 osób na 40,5 etatów, a stan 

zatrudnienia w ostatnich latach wahał się pomiędzy 36 a 38 osób. Dyrektor powiedział, że nie ma 

problemu z kadrą ani funkcjonowaniem urzędu, a wszystkie zadania wykonywane są na bieżąco. 

Dyrektor poinformował, że problemem w całym  kraju jest zmniejszenie środków z Funduszu Pracy  

i zostaną one przekazane Urzędom Pracy dopiero w kwietniu. 

 Radny Krzysztof Tytman powiedział, że Dyrektor na pewno został zaproszony, aby przedstawić 

konflikt wokół Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie ze swojego punktu widzenia. 

 Radny Piotr Węglarski powiedział, że podziela zdanie radnego Krzysztofa Tytmana, ponieważ 

sytuacja związana z Powiatowym Urzędem Pracy w Kętrzynie jest niezdrowa i należy ją przedstawić 

oraz omówić. Radny Piotr Węglarski poinformował, że z informacji przedstawionej przez Powiatowy 

Urząd Pracy wynika, że od marca 2022 r. z samego działu Aktywizacji Zawodowej zwolniło się 10 osób,  

w tym 2 pracowników jako powód zwolnienia wskazało art. 55 pkt 1 kodeksu pracy tj. ciężkie 

naruszenie obowiązku wobec pracownika i uzyskały akceptację Dyrektora, a są to pracownicy m. in.  

z 30, 25, 16, 15 letnim stażem pracy. Radny dodał, że jedna umowa jest w trakcie wypowiedzenia. 

Radny zwrócił uwagę, że pracownik, który obsługiwał wnioski na aktywne formy zatrudnienia przeszedł 

dwa przeszkolenia i był teoretycznie dobrze przygotowany do pracy, a jednak nie została mu 

przedłużona umowa i jest to zastanawiająca, a ponadto tak duża liczba rezygnacji z pracy budzi 

poważne zastanowienie. Radny powiedział, że nikt nie odchodzi z pracy, w której nie ma problemów  

i jest dobrze, ponieważ każdy chce pracować, więc nie jest to przypadek. Radny poprosił o wyjaśnienia, 

dlaczego tak doświadczona kadra składa rezygnacje.  

 Dyrektor Grzegorz Prokop wyjaśnił, że wniosek o rozwiązanie umowy o pracę złożyło  

7 pracowników i należałoby ich zapytać dlaczego to zrobili, ale każdy z nich znalazł sobie nową pracę. 

Dyrektor powiedział, że nie zwolnił żadnego pracownika, a osoby które odeszły z pracy zrobiły to  

z własnej woli i za porozumieniem stron. Dyrektor powiedział, że zarzuty względem młodych 

pracowników są bardzo krzywdzące, ponieważ młode osoby są bardzo dobrze wykształcone i mają już 

staż pracy, a wybierane są w drodze konkursu. Ponadto Dyrektor zaprosił radnych, aby przyszli do 

siedziby jednostki, porozmawiali z załogą i zobaczyli co się dzieje w urzędzie. Następnie Dyrektor 

przedstawił chronologię zdarzeń, a mianowicie: 

12 maja 2022 r. – pozew pracownicy o mobbing ; 

31 maja 2022 r. - kontrola Państwowej Inspekcji Pracy – nie wykazano nadużyć i wykroczeń, wypisane 

zostały drobne zalecenia, które wdrożona. Dyrektor dodał, że w jednostce była również kontrola  

z Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego, która również nie wykazała uchybień; 

czerwiec i lipiec 2022 r.  – wpłynęły do Starosty i Rady Powiatu anonimowe skargi przekazane przez 

Prezydenta Warszawy, Wojewodę oraz Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej; 

7 października 2022 r. – zawiązanie się Organizacji Zakładowej NSZZ „Solidarność” w Powiatowym 
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Urzędzie Pracy w Kętrzynie; 

Dyrektor poinformował, że wszystkie gremia, które zajmowały się sprawą Powiatowego 

Urzędu Pracy w Kętrzynie nie stwierdziły uchybień, a po  zawiązaniu się Organizacji Zakładowej zaczęły 

się nagonki w prasie np. Radiu ZET. Dyrektor dodał, że nie trzeba wierzyć we wszystko co piszą  

w internecie, ponieważ najwięcej do powiedzenia mają osoby, które nigdy nie były w Powiatowym 

Urzędzie Pracy w Kętrzynie i nie rozmawiały z pracownikami. Dyrektor wyjaśnił, że sprawa o mobbing 

jest zawieszona do czasu wydania decyzji przez Prokuraturę w Mrągowie odnośnie łamania prawa 

pracy, ale jest to postępowanie w sprawie, a nie przeciwko konkretnej osobie. Dyrektor dodał, że są 

prowadzone jeszcze dwie sprawy – jedna ma związek z redaktorem, który nie jest obecny na dzisiejszej 

sesji, a druga dotyczy włamania do systemu w urzędzie.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że zaistniała duża rozbieżność w informacjach na temat 

osób, które zwolniły się z pracy, ponieważ Dyrektor mówi, że jest to 7 osób, radny Piotr Węglarski 

podaje liczbę 10 osób, a w obiegu internetowym jest 12 osób.  

Dyrektor poinformował, że podał informację za 2022 rok.  

Radny Piotr Węglarski powiedział, że z jego informacji wynika, że w 2022 r. wypowiedzenie 

złożyło 8 osób, a w 2023 r. kolejne 2 osoby i jedna osoba jest na okresie wypowiedzenia do 1 czerwca 

br. Radny stwierdził, że nie otrzymał od Dyrektora odpowiedzi na pytanie dotyczące dwóch 

przypadków złożenia wypowiedzenia w związku z art. 55 §1 Kodeksu Pracy, a artykuł ten mówi, że 

pracownik może rozwiązać umowę o pracę bez wypowiedzenia, gdy pracodawca dopuścił się ciężkiego 

naruszenia podstawowych obowiązków wobec pracownika. W takim przypadku pracownikowi 

przysługuje odszkodowanie w wysokości wynagrodzenia za okres wypowiedzenia. Następnie radny 

powiedział, że w uzasadnieniu swojej interpelacji wyraźnie wskazał, że Dyrektor był obecny w pracy  

i wziął za nią wynagrodzenie, a w tym samym czasie brał udział w posiedzeniu sejmiku lub komisji 

sejmiku albo na posiedzeniu komisji nadzorczej. Radny dodał, że opinia prawna mówi, że Dyrektor za 

czas nieobecności w pracy nie może otrzymać wynagrodzenia, a w tym przypadku otrzymał.  

Dyrektor poinformował, że trzeba zapoznać się z tematem prawa pracy, ponieważ pracodawca 

jest zobowiązany do wystawienia świadectwa pracy w ciągu 7 dni, a co będzie dalej w tej sprawie to 

jeszcze się okaże.  

Starosta Michał Kochanowski poinformował, że może w ciągu kilku tygodni pojawi się już 

rozstrzygnięcie prokuratury i zostaną podjęte dalsze kroki. Starosta zwracając się do radnego Piotra 

Węglarskiego powiedział, że rozumie sens interpelacji ale próbował przedstawić swój punkt widzenia 

dotyczący tego, że bardzo często Dyrektor jest zaangażowany w swoją pracę ponad 8 godzin dziennie  

i Starosta jako pracodawca nie rozlicza tego, ale teraz będzie to skrupulatnie rozliczane i weryfikowane 

co do minuty. Starosta dodał, że nie wie czy takie rozwiązanie jest dobrą formą do dalszej współpracy. 

Starosta wyjaśnił, że ten punkt znalazł się w porządku obrad z związku z oczekiwaniami radnych, którzy 

chcieli poznać sytuację. Starosta podziękował pracownikom Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie 

obecnym na dzisiejszej sesji i zaapelował, aby zachować powściągliwość w tym wszystkim. Starosta 

powiedział, że pomimo to, iż Związek chce lekceważyć i obrażać Starostę to nadal jest gotowy do 

rozmowy, aby wypracować porozumienie. Starosta dodał, że jeżeli prokuratura postawi zarzuty to 

reakcja będzie natychmiastowa. Starosta poinformował, że spotkania z pracownikami odbywały się bez 

dyrekcji i była to swobodna rozmowa. 

Radny Zbigniew Olenkowicz powiedział, że dobrze, iż doszło do dyskusji, ale zbyt późno, 

ponieważ odpowiednie organy zajęły się sprawą i dopiero po rozstrzygnięciu będzie jasne czy ktoś jest 

winny i kto. Radny dodał, że podgrzewanie sytuacji jest niepotrzebne.  

Radny Ryszard Kawczyński stwierdził, że słuchając wypowiedzi uważa, że dyskusja nie jest 

zgodna z tematem dzisiejszych obrad, w związku z czym złożył wniosek o zamknięcie dyskusji w tym 

punkcie.  

Radny Krzysztof Tytman powiedział, że zgłasza wniosek przeciwny, ponieważ jeśli już bierzemy 
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udział w takiej dyskusji to należy wyczerpać temat i nie powtarzać go na kolejnych posiedzeniach. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda 

Kawczyńskiego o zamknięcie dyskusji.  

Wniosek nie został przyjęty (4 głosy „za”, 12 „przeciw” i 2 „wstrzymujące się”).  

 

Radny Bartosz Walewski zapytał pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie 

obecnych na sesji oraz radnego Jarosława Pieniaka, który jest pracownikiem PUP, jak wygląda praca  

i atmosfera w urzędzie. 

 Głos zabrała pani Sylwia Racis, która poinformowała, że na chwilę obecną pracuje się dobrze, 

powierzone zadania są realizowane, a relacje pracownice są normalne. Pani Racis wyjaśniła, że zostały 

zatrudnione nowe osoby, które uczą się i pracują na swoich stanowiskach, więc pod względem relacji 

międzyludzkich jest wszystko w porządku.  

 Radny Bartosz Walewski zapytał czy zagrożone są jakieś projekty. 

 Pani Sylwia Racis poinformowała, że PUP nie otrzymał jeszcze środków z Funduszu 

Solidarnościowego, natomiast środki z Funduszu Pracy w większości są zaangażowane i realizowane.  

  Radny Jarosław Pieniak powiedział, że jest zdziwiony pytaniem o relacje międzyludzkie, 

ponieważ, jak w każdym urzędzie, relacje są normalne i pracownicy współpracują ze sobą. Radny 

dodał, że kilkanaście osób zwolniło się z pracy i dla każdego zakładu byłby to problem, ponieważ 

odeszła kadra doświadczona, a nowi pracownicy muszą się uczyć i są wdrażane przez bardziej 

doświadczonych pracowników. Radny poinformował, że urząd funkcjonuje i będzie funkcjonował, a to 

co się zadziało rozstrzyga prokuratura i nie jest to zadaniem radnych.  

 Radny Piotr Węglarski powiedział, że na poprzedniej sesji były przedstawione relacje 

pracownicze, zostało odczytanie oświadczenie  Organizacji Zakładowej NSZZ „Solidarność”, które 

mówiło o niezdrowej sytuacji pomiędzy Dyrektorem i pracownikami, natomiast Starosta odczytał 

wtedy zupełnie przeciwstawną opinię grupy pracowników. 

 Przewodnicząca poinformowała, że 3 marca Starosta zwrócił się do Związków Zawodowych  

o obecność na sesji i przedstawienie swojej opinii, ale 22 marca otrzymał odpowiedź z prośbą  

o odczytanie podczas sesji. Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała pismo Organizacji Związkowej 

NSZZ „Solidarność” z dnia 22 marca 2023 r. (zał. nr 18). 

 

Obrady opuścił radny Bartosz Walewski.  

 

 Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie Grzegorz Prokop podkreślił, że znowu  

w piśmie wydano wyrok, przy czym nie stwierdzono tego nawet w protokole pokontrolnym PIP. 

Dyrektor poinformował, że urzędy działają na podstawie ustaw i innych dokumentów regulujących ich 

funkcjonowanie.  

 Radna Olga Wanago przytoczyła zdanie z pisma Organizacji Związkowej tj. „Od czasu kontroli 

PIP poszkodowani pracownicy PUP w Kętrzynie szukali pomocy bezpośrednio u członków Zarządu 

Powiatu” i poinformowała, że jest członkiem Zarządu Powiatu, ale oświadcza, że nikt przed kontrolą 

ani po niej nie zgłaszał się z żadną prośbą o pomoc czy rozmowę.  

 Radny Lech Ryndzionek poinformował, że uczestniczył w procesie jako obserwator i wysłuchał 

dużej ilości osób, a poza tym otrzymał wiele różnych informacji. Radny powiedział, że dotychczas nie 

wypowiadał się na ten temat, ponieważ czeka na zakończenie sprawy prokuratorskiej i sądowej, ale do 

tej sprawy Rada będzie musiała wrócić i przyczynić się do rozwiązania problemu.  

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że osobiście zadzwoniła do Przewodniczącej Organizacji 

Związkowej i poprosiła o ustalenie terminu spotkania, ale niestety od tamtej rozmowy nie było 

informacji zwrotnej. Przewodnicząca przypomniała, że w momencie wpłynięcia anonimowej skargi, na 

podany adres e-mail została wystosowana prośba o podanie choćby jednego nazwiska, aby 
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rozpatrzenie skargi było możliwe. Przewodnicząca wyjaśniła, że otrzymała informację zwrotną, że 

pracownicy boją się złożyć podpisy, a przy kolejnej próbie przesłania wiadomości kontakt urwał się, 

ponieważ adres e-mail usunięto. 

 

Obrady opuścił radny Zbigniew Olenkowicz. 

 

 Radny Piotr Węglarski powiedział, że w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie istnieje 

podział między załogą, o czym świadczą przeciwstawne oświadczenia grup pracowników. Radny 

stwierdził, że jest to niezdrowa sytuacja, która wpływa na jakość pracy i funkcjonowanie urzędu.  

 Radny Jarosław Pieniak poinformował, że między pracownikami Powiatowego Urzędu Pracy 

nie ma konfliktu i toczy się normalna współpraca. 

 Następnie głos zabrał pan Ryszard Dąbrowski, który poinformował, że reprezentuje Związek 

Zawodowy pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie zarejestrowany w KRS. Pan 

Dąbrowski poinformował, że w Komitecie Założycielskim są jeszcze dwie osoby, a następnie oświadczył 

w imieniu Związku, że zawsze są gotowi na rozmowę z Przewodniczącą Rady, Starostą czy Dyrektorem, 

nie są anonimowi, nie unikają rozmowy i bronią praw pracowników.  

 Radny Ryszard Kawczyński poinformował, że przez wiele lat był pracodawcą i nie czuje się 

kompetentny, aby podejmować decyzje w sprawie dotyczącej rozstrzygnięcia konfliktu w zakładzie 

pracy. Radny dodał, że bezpośrednim przełożonym Dyrektora jest Starosta, który do tej pory stoi 

murem za postawą i zachowaniem pana Grzegorza Prokopa. Radny stwierdził, że jest człowiekiem, 

który prawie nie zna Dyrektora i sytuacji Powiatowego Urzędu Pracy od środka, więc nie może 

rozstrzygać w tej sprawie. Radny ponownie złożył wniosek o zamknięcie dyskusji w tym punkcie  

i dodał, że należy poczekać na rozstrzygnięcie sądu w tej sprawie. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu w Kętrzynie poddała pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda 

Kawczyńskiego o zamknięcie dyskusji w tym puncie.  

Wniosek został przyjęty głosami 12 „za” i 4 „przeciw”.   

 

 

Ad. pkt 10 

INFORMACJE, OŚWIADCZENIA, WOLNE WNIOSKI I SPRAWY RÓŻNE 

 Radny Leszek Szewczuk odniósł się do rozpatrzonej na jednej z poprzednich sesji petycji 

Stowarzyszenia Aktywne Mazury w sprawie zamknięcia odcinka kolejowego Ełk – Korsze i wyjaśnił, że 

otrzymał informację, że komunikacja zastępcza będzie uruchomiona od 4 maja do 10 czerwca i będą to 

dwa połączenia na odcinku Olsztyn – Giżycko oraz dwa połączenia na odcinku Giżycko – Olsztyn  

z pominięciem stacji w Korszach. 

 Następnie głos zabrał Pan Szymon Komorowski, który poinformował, że niedawno był klientem 

Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie i jest bardzo zadowolony z obsługi, a sprawa z którą przyszedł 

została szybko i sprawnie zrealizowana.  

 Przewodnicząca Rady przypomniała, że radni otrzymali drogą elektroniczną pismo Naczelnika 

Urzędu Skarbowego dotyczące składania oświadczeń majątkowych i poprosiła o stosowanie się do 

uwag wymienionych w piśmie.  

 Radny Piotr Węglarski zapytał czy zaproponowana dzisiaj zmiana w porządku obrad dotycząca 

dodania słów „i sprawy różne” do tytułu punktu, który obecnie jest realizowany zostanie na stałe  

w porządku sesji.  

Przewodnicząca powiedziała, że zdania w tym temacie są podzielone i proponuje powołanie 

komisji statutowej w celu przygotowania zmian do Statutu Powiatu. Przewodnicząca dodała, że 

wskazówka może znaleźć się również w odpowiedzi Wojewody na przekazaną skargę w tej sprawie.  
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Ad. pkt 11 

PRZYJĘCIE PROTOKOŁU 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt protokołu: 

• z LVII sesji Rady Powiatu w Kętrzynie w dniu 23 lutego 2023 r. – został przyjęty głosami  

16 „za”. 

 

Ad. pkt 12 

ZAKOŃCZENIE SESJI RADY POWIATU W KĘTRZYNIE 

 W wyniku wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady zamknęła LVIII sesję  

VI kadencji Rady Powiatu w Kętrzynie o godzinie 17:30. 

 

Protokołowała: 

M. Filipiak 


